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Punkter til drøftelse  
1. Godkendelse af dagsorden  

Martina anmodede om at få tilføget følgende punkter til dagsordenen:  
3.3.4.: Call efter tværfakultære talentprogrammer 2019 
6.6. Tilføjelse til studieordningen, designstudier 
8.3. Ansøgning om bevilling til ekskursion 
8.4. udkast til delegationsskrivelse 
Dagsordenen blev godkendt med disse tilføjelser.  

2. Godkendelse af referat  
Referat fra mødet den 30. januar 2019 er godkendt i skriftlig høring.  
  

3. Meddelelser 
3.1. Studienævnsformanden 

3.1.1. Studiestartsprøver på kandidatuddannelser  
Udkast til studiestartsprøver til kandidatuddannelser under dette stu-
dienævn godkendes på dette møde mhp. implementering fra optag 
2019.  
 
How to Uni: Søren redegør for tiltaget. Det blev besluttet, at studiele-
derne sender eventuelle kommentarer til Martina senest den 1. marts 
2019.  
 
Internationalisation at home: Søren informerede medlemmerne om, 
at der er blevet oprettet et medarbejderkursus til undervisere og at 
HR kan kontaktes, såfremt man ønsker at høre nærmere herom. 
 

3.2. De studerende 

Referat 
Emne: Studienævnsmøde 
Dato og tidspunkt: 20.02.2019 kl. 11:30 – 14:00 
Sted: Kolding K41.10 
Deltagere: Søren Wind Eskildsen, Niels Peter Skou, Elin Sørensen, 

Toke Riis Ebbesen, Maria Toft Petersen, Lone Møland 
Munk, Marie-Louise Wethje-Raabe, Nicole Beth, Sara Kock-
Madsen, Vinnie Ørgaard Hansen 

Afbud fra: Bodil Stilling Blichfeldt, Adam Butter, Maria Guldberg, Helle 
Hede Hansen 

Referent: Martina Kleemann 
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De studerende havde ingen meddelelser. 
3.3. Andre 

3.3.1. Studienævnets annuum 2019  
3.3.2. Handlingsplaner BA Designkultur og BA Designkultur og øko-

nomi  
Niels Peter redegjorde for handlingsplanen. Han bemærkede, 
at det hovedsageligt handlede om fortsat at arbejde med de til-
tag, der var sat i gang. Han pointerede, at ledighedstallene for 
den rent humanistiske uddannelse BA i Designkultur var bedre, 
end for den tværfaglige uddannelse BA i Designkultur og øko-
nomi. De studerende på BA i Designkultur oplevede også sig 
selv som mere erhvervsparate, end deres medstuderende på 
BA i Designkultur og økonomi. De studerende på den tværfagli-
ge uddannelse oplever til dels en splittelse på studiet og en kul-
turforskel mellem de to fakulteter.   

3.3.3. Handlingsplaner KA Designstudier og KA Designledelse  
Toke redegjorde for handlingsplanen. Han forklarede, at der 
var fokus på ledighedstallene og at de andre handlingspunkter 
skal understøtte dette punkt. Han ytrede forhåbninger om, at 
indføring af studiestartsprøven kan rette op på tallene for fra-
fald. Der arbejdes desuden på rebranding af studierne i samar-
bejde med alumner og erhvervslivet.   

3.3.4. Call efter tværfakultære talentprogrammer 2019  
Studielederne drøfter tiltaget i de respektive fagmiljøer. 

 
4. Merit- og dispensationsansøgninger 

Fortrolig tekst. Teksten fremgår af det fortrolige referat. 
 

 
5. Sager til behandling eksamen 

Intet under dette punkt. 
 

6. Sager til behandling studieordninger 
6.1. Udkast til studieordning for BA int. 2019  

Søren redegjorde for baggrund for udarbejdelse af ny studieordning.  
Han havde to kommentarer til udkastet: ” Syddansk Universitet kan 
dispensere fra de aktiviteter der foregår i udlandet, hvis der foreligger 
usædvanlige forhold. ” Det er for medlemmerne uklart, hvad denne 
linje indebærer? Studienævnet har jo netop ikke mulighed for at æn-
dre på noget af det, der foregår ved EUF. 

 
Søren er desuden skeptisk overfor at meritoverføre EUF-resultater, 
da der ikke er tale om merit i gængs forstand.  Studienævnet er dog 
positivt overfor at differentiere mellem SDU- og EUF-fag – også på ek-
samensbevis. Det kunne fx gøres ved tekstuelt at markere (med aste-
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risk eller lignende + dertilhørende forklaring) EUF-fagene, så det tyde-
ligt fremgår hvad der er SDU-ansvar, og hvad der er EUF-ansvar. Det 
vil være meget ærgerligt at devaluere eksamensbeviserne på en må-
de så dimittender ikke længere får to fuldgyldige, letlæselige eksa-
mensbeviser. Det er noget af det, der er særlig attraktivt ved studiet. 

 
Udkastet blev godkendt og Søren sender ovenstående kommentarer 
til fakultetet.  
 

6.2. Udkast til studiestartsprøve KA Designstudier og KA Designledelse  
Udkastet blev på Tokes anbefaling ændret til at prøven skal foregå 
som en 24 timers hjemmeopgave. Udkastet blev godkendt. 
 

6.3. Udkast til studiestartsprøve Negot i turisme  
Udkastet blev godkendt, men det blev besluttet, at Martina kontakter 
Bodil mhp. afklaring, om hun vil holde fast i en skriftlig stedprøve. 
 

6.4. Udkast til studiestartsprøve cand.merc.int.  
Udkastet blev godkendt.  
 

6.5. Udkast til fagbeskrivelse Corporate Social Responsibility (valgfag), 
cand.merc.int.  
Udkastet blev godkendt.  

 
6.6. Tilføjelse til studieordningen, Designstudier  

Tilføjelserne blev godkendt.  
 

7. Sager til behandling kvalitetspolitikken 
7.1. Referat fra mødet med eksterne eksperter, BA int. og cand.merc.int.  

Søren præsenterede de væsentligste punkter fra mødet. Medlemmer-
ne tog referatet til efterretning. 
 

7.2. Opdatere BA-uddannelsernes markedsføringssider så de er tilpassede 
målgruppen  
Punktet blev flyttet til næste møde. 
 

7.3. Hvilke aktører skal uddannelsen have kontakt til?  
Punktet blev flyttet til næste møde.  
 

7.4. Studienævnet forholder sig til den centrale studiestartsundersøgelse 
Punktet blev flyttet til næste møde. 
 

7.5. Brobygningsaktiviteter og optagelsesvejledning 
Punktet blev flyttet til næste møde. 
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7.6. Studieledernes sammenfatninger af undervisningsevalueringer, alle 
studier  
Studielederne redegjorde for deres respektive sammenfatninger. 
Medlemmerne havde ingen kommentarer.  

 
8. Andre sager til behandling 

8.1. Ansøgning om bevilling til gæsteforelæsning  
Ansøgningen blev imødekommet med 3 x 400 kr.  
 

8.2. Ansøgning om bevilling til ekskursion  
Ansøgningen blev imødekommet med 150 kr. pr. studerende og 
transport til underviseren. 
 

8.3. Ansøgning om bevilling til ekskursion  
Ansøgningen blev imødekommet med 1000 kr.  
 

8.4. Udkast til delegationsskrivelse  
Udkastet blev godkendt. 

 
9. Sager til behandling undervisning 

9.1. Resterende pensumlister fra BA int. og cand.merc.int.  
Pensumlisterne blev godkendt.  

 
10. Eventuelt 

  
 


